
                                           

  

  

Διακομματική ομάδα κοινωνικής οικονομίας του 

ευρωπαϊκού κοινοβουλίου 

 

Εκδήλωση με θέμα «Σύσταση προς το συμβούλιο της 

ευρωπαϊκής ένωσης σχετικά με την ανάπτυξη 

συνθηκών πλαισίου για την κοινωνική οικονομία» 

  

 

Οικογενειακή φωτογραφία που τραβήχτηκε στο τέλος της εκδήλωσης. 

 

Τρίτη 12 Σεπτεμβρίου 2023, 17:00-19:00 Kaleidoscoop, 

Στρασβούργο.  



                                           

  

Συζητήσεις στρογγυλής τραπέζης σχετικά με τη 

Σύσταση του Συμβουλίου για την ανάπτυξη 

συνθηκών πλαισίου για την κοινωνική οικονομία.  

Εισαγωγή 

Στις 12 Σεπτεμβρίου 2023, πραγματοποιήθηκε στο Στρασβούργο, στο Kaleidoscoop μια 

σύσκεψη της Διακομματικής Ομάδας για την Κοινωνική Οικονομία, του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου, σε έναν τρίτο χώρο στα σύνορα Γαλλίας και Γερμανίας. Ο ίδιος ο χώρος είναι 

συμβολικός καθώς βρίσκεται στην καρδιά της Ε.Ε., στα σύνορα 2 ισχυρών χωρών που 

κάποτε βρίσκονταν σε πόλεμο. Το Καλειδοσκόπιο βρίσκεται στη "Rue de la Coopérative" και 

ως τρίτος χώρος στόχος του είναι να αποτελέσει τόπο συνάντησης και γόνιμης 

αλληλεπίδρασης, για ανθρώπους και επιχειρήσεις. Είναι ένα μέρος όπου οι άνθρωποι 

μοιράζονται ένα χώρο, εγκαταστάσεις και πάνω από όλα ευχάριστη ατμόσφαιρα..  

Επιπλέον, η Ευρωμητρόπολη του Στρασβούργου είναι ισχυρός υποστηρικτής της Κοινωνικής 

Οικονομίας (ΚΟ) και καινοτόμος στον τομέα της προώθησης ισχυρής εταιρικής σχέσης μεταξύ 

του κράτους και της κοινωνικής οικονομίας, προς όφελος του πληθυσμού και της κοινωνικής 

συνοχής.  

Υπάρχει καλύτερο μέρος για να οργανωθεί μια διακομματική ομάδα και να συζητηθεί η 

Σύσταση του Συμβουλίου σχετικά με την ανάπτυξη συνθηκών πλαισίου για την κοινωνική 

οικονομία, η οποία βρίσκεται επί του παρόντος υπό διαπραγμάτευση;  

Οι συζητήσεις οργανώθηκαν σε δύο μέρη, εκ των οποίων το πρώτο ανέλυε τη Σύσταση από 

τη σκοπιά των ευρωπαϊκών θεσμικών οργάνων και των εκπροσώπων της ΚΟ σε ευρωπαϊκό 

επίπεδο, ενώ το δεύτερο επικεντρωνόταν στις απόψεις των ίδιων των εθνικών, τοπικών και 

κοινωνικών φορέων. Μετά τη συζήτηση ακολούθησε επίσκεψη στις εγκαταστάσεις, για να 

καταδειχθεί η προστιθέμενη αξία της οργάνωσης της ΚΟ και πώς μπορεί να φέρει λύσεις σε 

κοινωνικές και πράσινες προκλήσεις.  

Την εκδήλωση παρακολούθησαν περίπου 100 άτομα δια ζώσης και διαδικτυακά, 

λαμβάνοντας υπ’ όψιν την παρουσία των ακόλουθων ευρωβουλευτών: Patrizia Toia, Claude 

Gruffat (ομιλητές), Katrin Langensiepen και Monica Semedo. Είμαστε ευγνώμονες για τη 

συμμετοχή κι άλλων βουλευτών του ΕΚ διαδικτυακά.  

Στις επόμενες παραγράφους είμαστε στην ευχάριστη θέση να μοιραστούμε μαζί σας μερικά 

από τα σημαντικότερα σημεία των αξιότιμων μελών του πάνελ. 

  

https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/06/Council-Recommendation.pdf
https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/06/Council-Recommendation.pdf


                                           

  

1. Εναρκτήριες παρατηρήσεις της Véronique Bertholle, 

αντιδημάρχου του Στρασβούργου 
  

Η εκδήλωση ξεκίνησε με τις εναρκτήριες παρατηρήσεις της Véronique Bertholle, η οποία 

υπογράμμισε τη δέσμευση της Ευρωμητρόπολης του Στρασβούργου με την κοινωνική 

οικονομία. Σημείωσε τον κομβικό ρόλο που διαδραματίζει η Κοινωνική Οικονομία στην 

Ευρωμητρόπολη του Στρασβούργου και την πολιτική της δέσμευση για την ανάπτυξη της 

κοινωνικής οικονομίας στην περιοχή. Η κ. Bertholle παρατήρησε επίσης την υποστήριξη της 

Ευρωμητρόπολης του Στρασβούργου στη Σύσταση του Συμβουλίου και το σημαντικό 

ορόσημο που αντιπροσωπεύει  

  

 

Véronique Bertholle , Αντιδήμαρχος Στρασβούργου κατά την εκφώνηση της ομιλία της. 

  



                                           

  

2. Καλωσόρισμα και εισαγωγή από την Patrizia Toia, 

ευρωβουλευτή (Σοσιαλδημοκράτες, Ιταλία) και 

συμπρόεδρο της Διακομματικής Ομάδας για την 

Κοινωνική Οικονομία. 

  

Η Ευρωβουλευτής Toia εξήγησε το ρόλο της 

Διακομματικής Ομάδας Κοινωνικής Οικονομίας 

στην πίεση της Επιτροπής να αναγνωρίσει Η 

Κοινωνική Οικονομία (ΚΟ) ως οικοσύστημα, καθώς 

και η παροχή νομικών μέσων για τη στήριξη της 

ανάπτυξης της ΚΟ, όπως η πρόταση να 

διευκολυνθούν οι διασυνοριακές δραστηριότητες 

των μη κερδοσκοπικών ενώσεων στην Ε.Ε. και η 

εισαγωγή μιας νέας νομικής μορφής για τις 

ευρωπαϊκές διασυνοριακές ενώσεις στα κράτη 

μέλη.  

Η κ. Toia υπογράμμισε ότι η ποικιλομορφία και η 

πολυσυνθετικότητα των οργανώσεων της ΚΟ 

είναι η κύρια δύναμη αυτού του οικονομικού 

μοντέλου. Μπορούν να συνεισφέρουν σχεδόν σε 

οποιονδήποτε οικονομικό τομέα και να 

παρεμβαίνουν εκεί όπου το κράτος και οι 

κερδοσκοπικές επιχειρήσεις δεν μπορούν. Αυτό ισχύει όταν πρόκειται για την 

καταπολέμηση των προκλήσεων της υπερθέρμανσης του πλανήτη, της ενεργειακής 

κρίσης ή για την παροχή φροντίδας στους πιο ευάλωτους ανθρώπους. Τόνισε επίσης την 

αναγκαιότητα μιας διαδικασίας συν-δημιουργίας με τους φορείς της ΚΟ για την εξεύρεση 

λύσεων εντός του πολιτικού πλαισίου, προκειμένου να ανταποκριθούν στις ανάγκες των 

οργανώσεων και να διοχετεύσουν πλήρως το δυναμικό τους για κοινωνικό μετασχηματισμό 

και πρόοδο και την ανάγκη να συνεχιστεί χωρίς καθυστέρηση το έργο για την Κοινωνική 

Ταξινομία. 

«Ο κύριος λόγος για τον οποίο βρισκόμαστε εδώ σήμερα είναι για να 

ζητήσουμε από το Συμβούλιο να τηρήσει τώρα τη δέσμευση που 

επέδειξαν το Κοινοβούλιο και η Επιτροπή και να εγκρίνει εντός του 

τέλους του έτους μια Σύσταση που θα είναι όσο το δυνατόν πιο 

φιλόδοξη». 

  



                                           

  

3.  Πρώτη συζήτηση στρογγυλής τραπέζης: Η Σύσταση όπως 

φαίνεται από το ευρωπαϊκό επίπεδο και από τα κράτη μέλη 

Η πρώτη συζήτηση στρογγυλής τραπέζης επικεντρώθηκε στο ευρωπαϊκό επίπεδο και στις 

προοπτικές των κρατών μελών της Σύστασης του Συμβουλίου και βασίστηκε στη συμμετοχή 

των Claude Gruffat, Giuseppe Guerini, Juan Antonio Pedreño και Victor Meseguer. Τη 

συζήτηση στρογγυλής τραπέζης συντόνισε η Sarah de Heusch, Διευθύντρια της Social 

Economy Europe. 

  

Σύνθεση της πρώτης στρογγυλής τραπέζης. Από αριστερά προς τα δεξιά: Victor Meseguer, Claude Gruffat , Sarah de Heusch 

, Juan Antonio Pedreño και Giuseppe Guerini.  

Claude Gruffat, ευρωβουλευτής (Πράσινοι/EFA, FR) και 

συμπρόεδρος της Διακομματικής Ομάδας για την Κοινωνική 

Οικονομία 

Το πρώτο στρογγυλό τραπέζι ξεκίνησε με την παρέμβαση του Claude Gruffat ο οποίος τόνισε 

τη σημασία της αντικατάστασης των Aνθρώπινων αναγκών στο επίκεντρο της 

οικονομίας . Αυτή η ιδέα έχει ανακτήσει το ενδιαφέρον στη δεκαετία του '70 και η ΚΟ τέθηκε 

στο προσκήνιο ως επιλογή για την αντιμετώπιση της παγκοσμιοποίησης και της νέας 

χρηματοοικονομικής οικονομίας. Για τον Gruffat , η φτώχεια και η κλιματική αλλαγή είναι 

δύο συμπτώματα μιας ίδιας ασθένειας που ονομάζεται «Καπιταλισμός». Με στόχο την ταχεία 

ανάπτυξη και το κέρδος θέτει σε κίνδυνο τους ανθρώπους και το περιβάλλον και είναι ακόμη 

και επικίνδυνο για την επιβίωση της ανθρωπότητας. Ο καπιταλισμός είναι ασυμβίβαστος με 

την καταπολέμηση της υπερθέρμανσης του πλανήτη. Ο Gruffat τόνισε επίσης το δίκαιο 

εμπόριο ως ένα ανεκτίμητο εργαλείο για την προώθηση και τη γενίκευση της Κ.ΑΛ.Ο. και 

αυτό θα πρέπει να αναπτυχθεί περαιτέρω και στις ανταλλαγές του παγκόσμιου Βορρά. 



                                           

  

«Η Κοινωνική και Αλληλέγγυα Οικονομία θα πρέπει να είναι η 

κινητήρια δύναμη της αποανάπτυξης κατανοητή ως μια οικονομία 

που βασίζεται στην αυτονομία, την αυτάρκεια και τη φροντίδα». 

Juan Antonio Pedreño , Πρόεδρος Social Economy Europe και 

CEPES 

Ο Juan Antonio Pedreño ξεκίνησε την 

παρέμβασή του σημειώνοντας ότι ζούμε μια 

στιγμή παγκόσμιας αναγνώρισης της 

κοινωνικής οικονομίας , μια στιγμή που 

ανοίγει μεγάλα παράθυρα ευκαιριών βάσει 

ενός σχεδίου δράσης που εγκρίθηκε από την 

Επιτροπή. Το Σχέδιο Δράσης για την 

Κοινωνική Οικονομία (SEAP)  παρέχει στην 

Ευρωπαϊκή Ένωση μια φιλόδοξη πολιτική, με 

ένα μακροπρόθεσμο όραμα υπέρ του μοντέλου 

της Κοινωνικής Οικονομίας ως παράγοντα 

βιώσιμης ανάπτυξης. Τοποθετεί την 

Κοινωνική Οικονομία στο επίκεντρο της 

ατζέντας της Ε.Ε. για τη δημιουργία και τη 

διατήρηση ποιοτικών θέσεων εργασίας, για την 

οικοδόμηση πιο συνεκτικών κοινωνιών που 

προωθούν τις ίσες ευκαιρίες για όλους.  

Πρόκειται για ένα σχέδιο δράσης που προσδιορίζει την ΚΟ ως επιχειρηματικό μοντέλο που 

ευνοεί μια δίκαιη, πράσινη και ψηφιακή μετάβαση . Επιταχύνει την κοινωνική και 

τεχνολογική καινοτομία και ενισχύει το κοινωνικό και οικονομικό κεφάλαιο των περιοχών 

συμβάλλοντας στην αναζωογόνηση των αγροτικών περιοχών και των χωριών . 

 

«Το σχέδιο δράσης για την κοινωνική οικονομία και η Σύσταση 

είναι τα βασικά στοιχεία πάνω στα οποία πρέπει να οικοδομηθεί 

η αρχιτεκτονική αυτής της ισχυρής ευρωπαϊκής πολιτικής για 

την κοινωνική οικονομία». 

Θα πρέπει να διευκολύνει την κατασκευή ή τη δημιουργία οικοσυστημάτων στα κράτη και να 

ενσωματώσει την ΚΟ σε όλες τις κοινωνικοοικονομικές πολιτικές τους. Οι πολιτικές αυτές θα 

πρέπει να τονώνουν την ΚΟ ως βασικό επιχειρηματικό παράγοντα βιώσιμης οικονομικής 

και βιομηχανικής ανάπτυξης, εδαφικής συνοχής και στήριξης της κοινωνικής 

καινοτομίας. Επειδή η κοινωνική οικονομία είναι κάτι πολύ περισσότερο από ένας 

παράγοντας που ευνοεί την πρόσβαση στην αγορά εργασίας για τα άτομα που διατρέχουν 

https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/01/SEAP_Building-an-economy-that-works-for-people.pdf
https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/01/SEAP_Building-an-economy-that-works-for-people.pdf
https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/01/SEAP_Building-an-economy-that-works-for-people.pdf
https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/01/SEAP_Building-an-economy-that-works-for-people.pdf
https://www.socialeconomy.eu.org/wp-content/uploads/2023/01/SEAP_Building-an-economy-that-works-for-people.pdf


                                           

  

κίνδυνο αποκλεισμού, είναι επίσης ένα επιχειρηματικό μοντέλο που δημιουργεί περισσότερο 

από το 6% της απασχόλησης σε ολόκληρη την Ε.Ε. και είναι παρόν σε όλους τους 

οικονομικούς τομείς και είναι όλο και περισσότερο παρόν στους τομείς της βιομηχανίας και 

της υψηλής τεχνολογίας.  

Giuseppe Guerini, Πρόεδρος της CECOP και μέλος της ΕΟΚΕ 

Ο Giuseppe Guerini ξεκίνησε την ομιλία του λέγοντας: Όλοι συμφωνούμε σε ό,τι ειπώθηκε 

σχετικά με τη Σύσταση, αλλά υπάρχουν ορισμένες αδυναμίες που πρέπει να 

υπογραμμιστούν. Η Σύσταση εστιάζει υπερβολικά στην κοινωνική διάσταση της ΚΟ και όχι 

αρκετά στη βιομηχανική της πτυχή. Θα πρέπει να γίνουν περισσότερες διασυνδέσεις με 

την ευρωπαϊκή βιομηχανική στρατηγική. 

«Εάν η κοινωνική οικονομία μπορούσε να επωφεληθεί από το 

ίδιο επίπεδο κρατικών ενισχύσεων που χορηγήθηκαν στον 

πετρελαϊκό τομέα, τον τομέα της αυτοκινητοβιομηχανίας, τον 

ενεργειακό τομέα ή τον τομέα των όπλων, τότε σήμερα θα 

υπήρχαν λιγότερα προβλήματα και συγκρούσεις στον κόσμο». 

Πρόσθεσε επίσης ότι όλα τα φώτα είναι στην Κοινωνική Οικονομία και αυτό που συμβαίνει 

όταν όλα τα φώτα είναι αναμμένα είναι να εμφανίζονται κάποιες γωνίες σκιάς. Πρέπει να 

είμαστε προσεκτικοί ειδικά σε δύο θέματα. Πρώτον, το γεγονός ότι οι παραδοσιακές 

επιχειρήσεις έχουν εμμονή με τον «τίμιο» ανταγωνισμό. Πρέπει να άρουμε τα εμπόδια για 

να επιτύχουμε έναν πραγματικά θεμιτό ανταγωνισμό. Ανοίξαμε νέους χώρους και πρέπει να 

είμαστε προσεκτικοί σε αυτό. Δεύτερον, η «κοινωνική πλύση» (social washing) είναι ένας 

κίνδυνος. Ωστόσο, η ΚΟ έχει να κάνει με το να βγάλει τους ανθρώπους από τη φτώχεια 

, να επιτρέψει στους ανθρώπους να συμμετάσχουν και να έχουν ενεργό ρόλο στην 

οικονομία, να τους καταστήσει ηγέτες του οικονομικού τρόπου ζωής τους.  

Victor Meseguer Sánchez, Ειδικός Επίτροπος για την Κοινωνική 

Οικονομία, Κρατική Γραμματεία Απασχόλησης και Κοινωνικής 

Οικονομίας στο Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Οικονομίας, 

Ισπανία 

Ο Victor Meseguer εξήγησε ότι η ισπανική κυβέρνηση ηγείται των διαπραγματεύσεων για τη 

Σύσταση και, αν όλα πάνε καλά, η Σύσταση θα πρέπει να εγκριθεί μέσα στις επόμενες 

εβδομάδες. Όλες οι ανησυχίες που αναφέρθηκαν περιλαμβάνονται στις διαπραγματεύσεις. 

Παρατήρησε επίσης ότι υπάρχουν 27 διπλωμάτες που έχουν σταλεί από τις κυβερνήσεις 

τους στις Βρυξέλλες που μιλούν και μοιράζονται καλές πρακτικές σχετικά με την ΚΟ, 

φέρνοντας ακόμη και κάποια ελπίδα για το θέμα. Υπάρχει βούληση να μοιραστούν οι 

αντίστοιχες καλές πρακτικές από κάθε χώρα. 



                                           

  

Σε γενικές γραμμές, τα κράτη μέλη είναι υπέρ της Σύστασης, κατανοούν τη συμβολή της 

Κοινωνικής Οικονομίας στις τοπικές και περιφερειακές δημόσιες αρχές, στην 

πράσινη συμφωνία, στην ψηφιακή και δίκαιη μετάβαση και στις βιομηχανίες. Δεν 

υπάρχουν πολλές αντιρρήσεις σε αυτά τα θέματα, σε αντίθεση με το θέμα της φορολογίας 

και των κρατικών ενισχύσεων που έχει βρει κάποια αντίθεση από ορισμένα κράτη μέλη. 

«Σύμφωνα με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και την ισπανική 

κυβέρνηση, η Σύσταση δεν φέρνει νέα εργαλεία, αλλά θυμίζει 

κάποια εργαλεία που ήδη υπάρχουν». 

4.  Δεύτερη συζήτηση στρογγυλής τραπέζης: Η Σύσταση 

όπως φαίνεται από το τοπικό επίπεδο και το 

οικοσύστημα της Κ.ΑΛ.Ο  

Η δεύτερη συζήτηση στρογγυλής τραπέζης επικεντρώθηκε στο τοπικό επίπεδο και στις 

προοπτικές του οικοσυστήματος της Κ.ΑΛ.Ο της Σύστασης του Συμβουλίου και βασίστηκε 

στη συμμετοχή του Jérôme Saddier, ο οποίος συμμετείχε διαδικτυακά, της Aude Saldana 

και του Antoine Dubois. Τη συζήτηση στρογγυλής τραπέζης συντόνισε ο Alain Coheur, 

αντιπρόεδρος της Social Economy Europe. 

Σύνθεση της δεύτερης στρογγυλής τραπέζης. Από αριστερά προς τα δεξιά: Aude Saldana, Alain Coheur και 

Antoine Dubois. Ο Jérôme Saddier συμμετείχε διαδικτυακά.  

 



                                           

  

Jérôme Saddier , Αντιπρόεδρος της Social Economy Europe και 

Πρόεδρος του ESS-France 

Σύμφωνα με τα λόγια του Saddier , η ESS France είναι πολύ ικανοποιημένη με το φιλόδοξο 

έργο που αποτελεί αυτή η Σύσταση. Μια τέτοια Σύσταση δεν είναι εύκολο να διατυπωθεί 

λόγω της ετερογενούς διάστασης της ΚΟ στην Ευρώπη. Μόνο τα μισά κράτη μέλη έχουν 

νομικό πλαίσιο υπέρ της SE, κάτι που δεν αρκεί. Η Επιτροπή θα πρέπει να προωθήσει 

περαιτέρω τέτοια νομικά πλαίσια. 

Παρατήρησε επίσης ότι η εκπόνηση της Σύστασης ήταν μια διαδικασία συν-οικοδόμησης με 

81 συνεισφορές προερχόμενες από φορείς του οικοσυστήματος της κοινωνικής οικονομίας 

από περίπου 16 διαφορετικά κράτη μέλη. 

«Υπάρχει η αίσθηση ότι η Σύσταση θεσπίζει μια περίμετρο της 

ΚΟ με έναν ορισμό που μπορεί να είναι πολύ περιοριστικός, να μην 

νοείται ως πλήρης οικονομικός παράγοντας σε ορισμένους 

τομείς.» 

 

 

Ο Jérôme Saddier παρεμβαίνει απ’ το διαδίκτυο.  

Aude Saldana, Γενική Γραμματέας ΠΦΚΟ 

Η κ. Σαλντάνα ξεκίνησε την παρέμβασή της επισημαίνοντας ότι το Παγκόσμιο 

Φόρουμ Κοινωνικής Οικονομίας (ΠΦΚΟ) εξετάζει τη Σύσταση μέσα από το πρίσμα 

της τοπικής αυτοδιοίκησης και της Κοινωνικής και Αλληλέγγυας Οικονομίας 

(Κ.ΑΛ.Ο.). Στο DNA του ΠΦΚΟ βρίσκεται η συν-οικοδόμηση πολιτικών Κ.ΑΛ.Ο. που 

βασίζονται σε μια τοπική οικονομία για μια τοπική και βιώσιμη ανάπτυξη και συν-

δομούνται με τους φορείς της κοινωνίας των πολιτών. Η Κ.ΑΛ.Ο δίνει δημοκρατική 



                                           

  

εξουσία στους οικονομικούς παράγοντες. Γενικά, από διεθνή άποψη, η Σύσταση 

ενθαρρύνει τα κράτη μέλη να αναπτύξουν ορισμένες πολιτικές ή στρατηγικές για 

την ΚΑΛΟ. 

«Πρέπει να προχωρήσουμε πέρα από μια διεθνή αναγνώριση, 

πρέπει να βρούμε κάποια μέτρα που να δείχνουν ότι η Κ.ΑΛ.Ο 

δεν είναι ένας τομέας αλλά ένας διαλειτουργικός τρόπος 

επιχειρηματικής δραστηριότητας» 

  

Antoine Dubois, αντιπρόεδρος της Ευρωμητρόπολης του 

Στρασβούργου, αρμόδιος για την κοινωνική οικονομία  

Κατά την άποψη του A. Dubois, η επιχειρηματική διάσταση απουσιάζει από τη Σύσταση. 

Αυτό πρέπει να βελτιωθεί καθώς η ΚΟ δεν είναι αυτή που πρέπει να επιδιορθώσει τα λάθη 

της συμβατικής οικονομίας. Η ΚΟ φέρει μια απάντηση στις σύγχρονες προκλήσεις. Η ΚΟ 

είναι η οικονομία του αύριο, πρέπει να έχει πρόσβαση στα ίδια χρηματοοικονομικά εργαλεία 

με τις mainstream επιχειρήσεις, εάν η ΚΟ θέλει να είναι η οικονομική επιχείρηση που 

διαμορφώνει την κοινωνία. 

Ο κ. Dubois τόνισε επίσης το ρόλο της ΚΟ στην κοινωνική καινοτομία. Το 

οικοσύστημα SE χρειάζεται πολύ χρόνο για να βρει λύσεις. Πρέπει να δώσουμε 

χρόνο στους άνδρες και τις γυναίκες που ξυπνούν κάθε πρωί για να βρουν λύσεις. 

«Η ΚΟ είναι μια οικονομία που απαντά στις τρέχουσες προκλήσεις· Οι 

δημόσιες πολιτικές πρέπει να εξελιχθούν για να συμβούν όλα αυτά, 

πρέπει να ενσωματώσουν κοινωνικές και περιβαλλοντικές ρήτρες στα 

κριτήρια σύναψης δημόσιων συμβάσεων». 

5. Συμπεράσματα 

Ο κύριος στόχος αυτής της εκδήλωσης ήταν να συζητηθούν τα κύρια σημεία της Σύστασης 

του Συμβουλίου για την έγκρισή της από τα κράτη μέλη. Οι παρεμβάσεις έδειξαν το βασικό 

ορόσημο που αντιπροσωπεύει αυτή η πολιτική για την προώθηση και επίτευξη των στόχων 

του Σχεδίου Δράσης για την Κοινωνική Οικονομία μέσω της εφαρμογής του σε εθνικό και 

τοπικό επίπεδο. Όλοι οι συμμετέχοντες στα πάνελ μαζί με ολόκληρη τη διακομματική ομάδα 

κοινωνικής οικονομίας και τη SEE τάχθηκαν υπέρ μιας φιλόδοξης έγκρισης της Σύστασης.  

Όλα τα μέλη της ομάδας καλούν τα κράτη μέλη να εγκρίνουν μια 

φιλόδοξη εκδοχή της Σύστασης προς το Συμβούλιο σχετικά με την 

ανάπτυξη συνθηκών πλαισίου για την κοινωνική οικονομία. 

 


